
P R O T O K Ó Ł nr XXXVII/06 
z sesji Rady Gminy i Miasta w Bogatyni 

z dnia 8 sierpnia 2006r. 
 
Obecni radni wg listy obecności, która jest załącznikiem nr 1 do protokołu. 

 

Nieobecni radni:  

� Krystyna Dudziak – Piwowarska  

� Jerzy Wiśniewski 

� Jerzy Wojciechowski 

� Andrzej Guzowski 

 
Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy i Miasta w Bogatyni Henryk Boruta. 
 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Bogatyni w godzinach od 

9.00 do 10.00. 

 
W sesji uczestniczyli: 
Gerard Świstulski  - Burmistrz Miasta i Gminy, 

Bogumiła Wysocka  - Skarbnik Gminy, 

Krystyna Jakszycka   - Sekretarz Gminy, 

Piotr Janukowicz   - Radca prawny, 

Kazimierz Kiszycki   - Radca prawny 

lista obecności stanowi załącznik nr 2. 

oraz przedstawiciele gminnych jednostek organizacyjnych i jednostek pomocniczych, a także 

zaproszeni goście zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 3 do protokołu sesji  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 4 lipca 2006 roku. 

4. Sprawy samorządowe jednostek pomocniczych. 

5. Nadanie statutu Bogatyńskiemu Ośrodkowi Kultury. 

6. Nadanie statutu Policealnemu Studium Zawodowemu dla młodzieży w Bogatyni. 

7. Zmiana statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Bogatyni im. „Polskich 

Noblistów”. 

8. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy na 2006 rok.  

9. Zmiana uchwały Nr XLVI/339/2002 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 20 

czerwca 2002r. dot. podziału Miasta i Gminy Bogatynia na okręgi wyborcze, ustalenia 

ich granic i numerów oraz liczby radnych wybranych w każdym okręgu wyborczym. 

10. Zmiana uchwały Nr XLVI/340/2002 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 20 

czerwca 2002r. dot. podziału Miasta i Gminy Bogatynia na stałe obwody głosowania. 

11. Utworzenie obwodów głosowania w Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo                         

i Psychicznie Chorych w Sieniawce i w Szpitalu Gminnym Samodzielnego 

Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bogatyni dla przeprowadzenia głosowania 

w wyborach do rady gminy, rady powiatów i sejmików województw w 2006 roku. 

12. Wyrażenie opinii dotyczącej wniesienia przez Gminę Bogatynia nieruchomości                 

w zamian za akcje Bogatyńskich Wodociągów i Oczyszczalni S.A w Bogatyni. 

13. Pobór opłaty targowej. 
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14. Wprowadzenie zmian w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Miasta i Gminy Bogatynia. 

15. Interpelacje i zapytania. 

16. Wolne wnioski, sprawy różne. 

17. Zamknięcie obrad sesji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 4. 

Do pkt-u 1 
Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum.  

 
Przewodniczący Rady Henryk Boruta otwierając sesję powitał radnych, Burmistrza 

Sekretarza, Skarbnika oraz kierowników gminnych jednostek organizacyjnych i jednostek 

pomocniczych.  

Na podstawie listy obecności stwierdził quorum, przy którym Rada może podejmować 
prawomocne uchwały. W momencie otwarcia obrad na sali obecnych było 15 radnych,                   

5 radnych nieobecnych. 

 
Do pkt-u 2 

Przedstawienie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Czy do porządku obrad ktoś z Państwa radnych 

chciałby wnieść swoje uwagi? Pan radny Gewert. 

 

Radny Marian Gewert – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, wnoszę o zmianę uchwały 

opłaty targowej z 40 zł na 20 zł tzw. zajęcia pasa drogowego Sieniawka – Hradek, dlatego że 

40 zł opłata targowa za zajęcie pasa drogowego od Sieniawki do Hradka jest to droga cena, za 

którą handlujący muszą zapłacić, gdzie handlując miesiąc tj. 1200 zł, gdzie za 

wydzierżawienie placu 300m2 zapłaci 1100 zł miesięcznie. To ja uważam, że trzeba by było 

wyjść naprzeciw tym ludziom handlującym.  

 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Panie radny przepraszam, to jest tylko porządek 

obrad, natomiast szczegóły będziemy omawiać w punkcie dotyczącym danej sprawy.  

 

Radny Marian Gewert – Następna sprawa to chciałbym usłyszeć od Pana Burmistrza                   

z jakich środków pokryjemy 200 tys zł plus odsetki za przegraną sprawę targowiska. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Panie radny to jest porządek obrad, to są tylko 

punkty i te punkty będziemy omawiać.  
Czy jeszcze ktoś do porządku obrad sesji ma jakieś uwagi? Nie ma.  

Następny punkt porządku obrad. 

 

Do pkt-u 3 
Przyjęcie protokołu z sesji z dnia 4 lipca 2006r. 

 
Przewodniczący Rady Henryk Boruta - Protokół z sesji z dnia 4 lipca 2006r jest i pozostaje 

do wglądu w Biurze Rady. Czy do tego punktu ktoś z Państwa chciałby wnieść swoje uwagi? 

Nie widzę, proszę o głosowanie: 

– kto jest „za” przyjęciem protokołu z sesji z dnia 4 lipca 2006r. – 14 głosów „za”, 

– kto jest „przeciw” – brak, 

– kto wstrzymał się od głosowania – 1 radny. 
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Rada Gminy i Miasta w Bogatyni w wyniku głosowania jednogłośnie                  
(14 głosów „za”, przy braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym 
się”) przyjęła ww. protokół.  

 
Do pkt-u 4. 

Sprawy samorządowe jednostek pomocniczych. 
 
Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynął żaden 

wniosek dot. zabrania głosu w tym punkcie. W związku z tym przechodzimy do następnego 

punktu porządku obrad. 

 

Do pkt-u 5. 

Nadanie statutu Bogatyńskiemu Ośrodkowi Kultury. 
 
Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania 

statutu Bogatyńskiemu Ośrodkowi Kultury. Problem był przedmiotem obrad Komisji ds. 

Kultury, Oświaty i Rekreacji i komisja jednogłośnie pozytywnie ten projekt zaopiniowała. 

Czy do tego punktu ktoś z Państwa radnych chciałby wnieść swoje uwagi? Nie widzę, proszę 
zatem o głosowanie. 

- kto jest „za” przyjęciem projektu uchwały - 15 „za”.  

 

Uchwała Nr XXXVII/316/06 w sprawie nadania statutu Bogatyńskiemu Ośrodkowi 
Kultury podjęta została jednogłośnie /15 głosów „za”/.  

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu sesji. 

 

Do pkt-u 6. 

Nadanie statutu Policealnemu Studium Zawodowemu dla młodzieży w Bogatyni. 
 
Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania 

statutu Policealnemu Studium Zawodowemu dla młodzieży w Bogatyni. I tu również Komisja 

ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji tym problemem się zajmowała. Komisja jednogłośnie 

pozytywnie ten projekt zaopiniowała. Czy w tym punkcie ktoś z Państwa radnych chciałby 

zabrać głos? Nie widzę, proszę zatem o głosowanie. 

- kto jest „za” przyjęciem projektu uchwały - 15 „za”.  

 

Uchwała Nr XXXVII/317/06 w sprawie nadania statutu Policealnemu Studium 
Zawodowemu dla młodzieży w Bogatyni podjęta została jednogłośnie /15 głosów „za”/.  

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu sesji. 

 

Do pkt-u 7. 

Zmiana statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Bogatyni im. „Polskich 
Noblistów”. 

 
Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

statutu Biblioteki Publicznej Miasta i Gminy w Bogatyni im. „Polskich Noblistów”. Problem 

był również przedmiotem obrad Komisji ds. Kultury, Oświaty i Rekreacji. Komisja w wyniku 

głosowania jednogłośnie pozytywnie ten projekt zaopiniowała. Czy w tym punkcie ktoś                   
z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, proszę zatem o głosowanie. 

- kto jest „za” przyjęciem projektu uchwały - 15 „za”.  
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Uchwała Nr XXXVII/318/06 w sprawie zmiany statutu Biblioteki Publicznej Miasta                   
i Gminy w Bogatyni im. „Polskich Noblistów” podjęta została jednogłośnie /15 głosów 

„za”/.  

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu sesji. 

 

Do pkt-u 8. 

Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy na 2006 rok. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2006 rok. Proponowane zmiany były 

przedmiotem posiedzeń:  
- Komisji ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Komisja w wyniku 

głosowania jednogłośnie pozytywnie projekt zaopiniowała, 

- Komisji Rewizyjnej, która również jednogłośnie pozytywnie ten projekt zaopiniowała 

-  i przedmiotem obrad Komisji ds. Budżetu, która pozytywnie ten projekt 

zaopiniowała. 

Czy w tym punkcie ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę, proszę zatem                 

o głosowanie. 

- kto jest „za” przyjęciem projektu uchwały - 12 „za”,  

- kto jest „przeciw” – 1 głos przeciw,  

- kto wstrzymał się od głosowania – 2 radnych. 

 

Uchwała Nr XXXVII/319/06 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy na 2006 
rok podjęta została większością głosów /12 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, 2 głosy 

wstrzymujące/.  

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu sesji. 

 

Do pkt-u 9. 

Zmiana Uchwały Nr XLVI/339/2002 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 20 
czerwca 2002r. dot. podziału Miasta i Gminy Bogatynia na okręgi wyborcze, ustalenia 
ich granic i numerów oraz liczby radnych wybranych w każdym okręgu wyborczym. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XLVI/339/2002 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 20 czerwca 2002r. dot. 

podziału Miasta i Gminy Bogatynia na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybranych w każdym okręgu wyborczym. 

Na podstawie uchwały z dnia 20.06.2002r. w sprawie podziału Miasta i Gminy Bogatynia na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybranych w każdym 

okręgu wyborczym wprowadza się zmianę polegającą na rozszerzeniu granic w okręgu 

wyborczym nr 2 o nowo powstałe ulice – Anny Jagiellonki, Władysława Jagiełły, Stefana 

Batorego, Jana III Sobieskiego i Kazimierza Wielkiego. Pozostałe postanowienia uchwały nie 

ulegają zmianie. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Miasta i Gminy Bogatyni.  

Czy w tym punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę, proszę zatem o głosowanie. 

- kto jest „za” przyjęciem projektu uchwały - 14 „za”,  

- kto jest „przeciw” - brak,  

- kto wstrzymał się od głosowania - 1 radny. 

 

Uchwała Nr XXXVII/320/06 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVI/339/2002 Rady 
Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 20 czerwca 2002r. dot. podziału Miasta i Gminy 
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Bogatynia na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych 
wybranych w każdym okręgu wyborczym podjęta została większością głosów /14 głosów 

„za”, brak głosów „przeciw”, 1 głos wstrzymujący/.  

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu sesji. 

 

Do pkt-u 10. 

Zmiana Uchwały Nr XLVI/340/2002 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 20 
czerwca 2002r. dot. podziału Miasta i Gminy Bogatynia na stałe obwody głosowania. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany 

Uchwały Nr XLVI/340/2002 Rady Gminy i Miasta w Bogatyni z dnia 20 czerwca 2002r. dot. 

podziału Miasta i Gminy Bogatynia na stałe obwody głosowania. 

I tu również na podstawie uchwały z dnia 20.06.2002r. w sprawie podziału Miasta i Gminy 

Bogatynia na obwody głosowania wprowadza się zmianę polegającą na rozszerzeniu granic 

obwodu głosowania nr 11 o następujące nowo powstałe ulice: Anny Jagiellonki, Władysława 

Jagiełły, Stefana Batorego, Jana III Sobieskiego i Kazimierza Wielkiego. Pozostałe 

postanowienia uchwały nie ulegają zmianie, a wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Miasta i Gminy Bogatyni.  

Czy w tym punkcie ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę, proszę zatem o głosowanie. 

- kto jest „za” przyjęciem projektu uchwały - 15 „za”.  

 

Uchwała Nr XXXVII/321/06 w sprawie zmiany uchwały Nr XLVI/340/2002 Rady Gminy               
i Miasta w Bogatyni z dnia 20 czerwca 2002r. dot. podziału Miasta i Gminy Bogatynia 
na stałe obwody głosowania podjęta została jednogłośnie /15 głosów „za”/.  

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu sesji. 

 

Do pkt-u 11. 

Utworzenie obwodów głosowania w Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie 
Chorych w Sieniawce i w Szpitalu Gminnym Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Bogatyni dla przeprowadzenia głosowania w wyborach do rady 
gminy, rady powiatów i sejmików województw w 2006 roku. 

 
Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie utworzenia 

obwodów głosowania w Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych                       

w Sieniawce i w Szpitalu Gminnym Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej 

w Bogatyni dla przeprowadzenia głosowania w wyborach do rady gminy, rady powiatów                   

i sejmików województw w 2006 roku. 

Dla przeprowadzenia głosowania w wyborach do rady gminy, rady powiatu i sejmiku 

województwa tworzy się na obszarze Miasta i Gminy Bogatynia obwody głosowania 

określone w § 2 uchwały. Numery i granice obwodów głosowania ustala w sposób 

następujący:  

- obwód głosowania nr 20 - Wojewódzki Szpital dla Nerwowo i Psychicznie Chorych        

w Sieniawce i siedziba Obwodowej Komisji Wyborczej - Wojewódzki Szpital dla 

Nerwowo i Psychicznie Chorych w Sieniawce, 

- obwód głosowania nr 21 - Szpital Gminny Samodzielnego Publicznego Zespołu 

Opieki Zdrowotnej w Bogatyni i siedziba Obwodowej Komisji Wyborczej - Szpital 

Gminny Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bogatyni ul. 

Szpitalna 16. 

 

 



 6 

Czy do tego punktu ktoś chciałby wnieść swoje uwagi? Nie ma, proszę o głosowanie. 

- kto jest „za” przyjęciem projektu uchwały - 14 „za”,  

- kto jest „przeciw” – 1 głos przeciw,  

- kto wstrzymał się od głosowania - brak 

 

Uchwała Nr XXXVII/322/06 w sprawie utworzenia obwodów głosowania                                 
w Wojewódzkim Szpitalu dla Nerwowo i Psychicznie Chorych w Sieniawce i w Szpitalu 
Gminnym Samodzielnego Publicznego Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bogatyni dla 
przeprowadzenia głosowania w wyborach do rady gminy, rady powiatów i sejmików 
województw w 2006 roku podjęta została większością głosów /14 głosów „za”, 1 głos 

„przeciw”, przy braku głosów „wstrzymujących się/.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu sesji. 

 

Do pkt-u 12. 

Wyrażenie opinii dotyczącej wniesienia przez Gminę Bogatynia nieruchomości                       
w zamian za akcje Bogatyńskich Wodociągów i Oczyszczalni S.A w Bogatyni. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

opinii dotyczącej wniesienia przez Gminę Bogatynia nieruchomości w zamian za akcje 

Bogatyńskich Wodociągów i Oczyszczalni S.A w Bogatyni. Problem był przedmiotem obrad 

Komisji ds. Techniki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Projekt był jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowany. Komisja Rewizyjna również jednogłośnie pozytywnie ten projekt 

zaopiniowała. Czy do tego punktu ktoś z Państwa radnych chciałby wnieść swoje uwagi? Pan 

radny Sontowski. 

 

Radny Janusz Sontowski – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, 

chciałbym się zorientować, bo Komisja Obywatelska się nie odbyła i na ten temat nic nie 

wiem – ile to będzie kosztować wodociągów i jakie to są dokładnie tereny? Dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Poproszę o odpowiedź głównego specjalistę ds. 

obrotu nieruchomościami wydziału BH Pana Sławomira Łypa.  

 

Pan Sławomir Łyp – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, tak jak w przygotowanym 

projekcie uchwały dot. opinii dotyczącej wniesienia nieruchomości w zamian za akcje 

Bogatyńskich Wodociągów i Oczyszczalni wynika z tego projektu, że nieruchomości te 

zostaną wniesione w zamian za akcje, czyli jest to bezgotówkowa transakcja - aport w postaci 

nieruchomości dwóch w Bogatyni i w Posadzie na rzecz wodociągów zabudowane są 
nieruchomościami zabudowanymi ze środków własnych.  

 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Czy Pan radny jest usatysfakcjonowany? Dziękuję 
Panu. 

- kto jest „za” przyjęciem projektu uchwały - 13 „za”,  

- kto jest „przeciw” – brak, 

- kto wstrzymał się od głosowania – 3 radnych. 

 

Uchwała Nr XXXVII/323/06 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej wniesienia przez 
Gminę Bogatynia nieruchomości w zamian za akcje Bogatyńskich Wodociągów                      
i Oczyszczalni S.A w Bogatyni podjęta została większością głosów /13 głosów „za”, przy 

braku głosów „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących”/.  

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu sesji. 
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Do pkt-u 13. 

Pobór opłaty targowej. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie poboru 

opłaty targowej. Projekt uchwały był przedmiotem obrad Komisji Rewizyjnej i Komisja 

Rewizyjna w wyniku głosowania projekt uchwały z ustaleniem wysokości wynagrodzenia za 

inkaso opłaty targowej w wysokości 5% pobranych opłat pozytywnie zaopiniowała. Czy                 

w tym punkcie ktoś chciałby zabrać głos z Państwa radnych? Pan radny Gewert. 

 

Radny Marian Gewert – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu skoro już 
jesteśmy przy tym temacie – pobór opłaty targowej to ja wnoszę tutaj pod uchwałę                        
o zniesienie z 40 zł opłaty targowej za zajęcie pasa drogowego od Sieniawki do Hradka 

włącznie, gdzie są stoiska handlujące za zajęcie pasa targowego ze względu, dlatego, że ta 

opłata 40 zł to była sprzed lat uchwalona i jest za droga na dzisiaj. Dzisiaj nie ma takiego 

handlu i takich kokosów z handlem, żeby nie można było tego znieść na 20 zł. Bo 1200 zł 

jeżeli ktoś handluje przez miesiąc czasu musi teraz zapłacić sobie ZUS, podatki od tego, tak 

że on nie wychodzi na to i musi jeszcze dopłacać. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Panie radny my tu mamy wysokości procentowe 

nie mamy tu wysokości kwotowych, wobec tego trudno jest zająć stanowisko. 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Bogatyni Gerard Świstulski – To są dwie różne sprawy.  

 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Proszę wiceprzewodniczący Rady Artur Oliasz. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Artur Oliasz – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado,                        

w uchwale, którą mamy podjąć jest tylko wynagrodzenie za inkaso opłaty targowej                         

w wysokości 4% pobranych opłat. Wniosek Komisji jest na podniesienie do 5%, ale to 

jeszcze będziemy głosować. Nie ma nic o kwocie za zajęcie pasa drogowego i tak prosiłbym 

na przyszłość, taka mała uwaga, że uchwała to jest akt prawa miejscowego, a jest taki punkt 

jak interpelacje, a interpelacja jest w sprawach oczywistych, istotnych i fundamentalnych dla 

Gminy i jeżeli takie wnioski i sugestie padają ze strony radnych to proszę przeczytać 
procedury i w formie pisemnej złożyć na ręce przewodniczącego interpelacje o zmianę 
uchwały jako zmianę aktu prawa miejscowego. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Czy ktoś jeszcze chciałby wnieść tutaj swoje 

uwagi? Nie widzę, proszę o głosowanie. 

Głosowanie zgodnie z wnioskiem Komisji Rewizyjnej  

- kto jest „za” zwiększeniem wynagrodzenia za inkaso opłaty targowej do 5%  - 11 

„za”,  

- kto jest „przeciw” – 3 głos przeciw,  

- kto wstrzymał się od głosowania – 2 radnych. 
Stwierdzam, że wniosek przeszedł. 

 

Proszę o głosowanie projektu uchwały z przyjętym wnioskiem. 

- kto jest „za” - 12 „za”,  

- kto jest „przeciw” - 3 głos przeciw,  

- kto wstrzymał się od głosowania - 1 radnych. 
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Uchwała Nr XXXVII/324/06 w sprawie poboru opłaty targowej podjęta została 

większością głosów /12 głosów „za”, 3 głosy „przeciw”, przy 1 głosie „wstrzymującym”/.  

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu sesji. 

 

Do pkt-u 14. 

Wprowadzenie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Miasta i Gminy Bogatynia. 

 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Miasta i Gminy Bogatynia. Do tego projektu uchwały dołączony został załącznik, który macie 

Państwo na biurku, który wpłynął w dniu 03.08.2006r. i do projektu uchwały załącznikiem 

obowiązującym jest załącznik nr 2. Problem był również przedmiotem obrad Komisji ds. 

Techniki, Rolnictwa i Ochrony Środowiska. Komisja jednogłośnie pozytywnie ten projekt 

zaopiniowała. Komisja ds. Rozwoju Gospodarczego Gminy również jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała ten projekt. Czy w tym punkcie ktoś z radnych chciałby zabrać głos? Pan radny 

Nych. 

 

Radny Edmund Nych – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, chciałbym się odnieść do 

niektórych zapisów w studium uwarunkowań. Otóż byłem przy pracach tutaj Pana Korpala, 

wcześniej wnioskowałem o pewne kwestie tzn. dotyczące między innymi rejonu Krzewiny. Ja 

widzę, że te wszystkie zapisy, które są, które były jeszcze wcześniej jeszcze przed 

posiedzeniami komisji i dzisiaj które widzę te zmiany nie odpowiadają po prostu 

rzeczywistości. Wcześniej te tereny, które były proponowane jako strefa gospodarcza są 
terenami zalewowymi. Ja serdecznie zapraszam wszystkich radnych, bo jest akurat 

deszczowo i proponuję, żeby sobie zajrzeli jak to w tej chwili jest zalane, jak to wygląda. 

Więc dla mnie kuriozum jest, żeby tereny, które są terenami zalewowymi, które naprawdę na 

dzień dzisiejszy nawet ich się nie uprawia, żeby stanowiły podstawę do tego, żeby na tym 

cokolwiek budować.  
Drugą kwestią to jest sprawa zapisów. Ja bym chciał tu spytać naczelnika Gowina jak się 
mają te zapisy studium uwarunkowań, ponieważ troszeczkę inaczej jest w planie 

zagospodarowania przestrzennego, nie wszyscy wnioskowali o zmiany, a takie zmiany są w 

studium uwarunkowań zapisane. Teraz jest pytanie takie - czy te zapisy, które są w studium 

uwarunkowań będą również obowiązywać w planie zagospodarowania przestrzennego. I moja 

drobna uwaga jeszcze osobista – to że Panowie zmienicie zapis przeznaczenia w planie, czy w 

studium, działki której jestem właścicielem, naprawdę to nie zmieni mojego stosunku do całej 

tej atmosfery, która tu się dzieje przez 4 lata. Nie zmienię ani swoich podstaw, ponieważ mam 

swoje zdanie. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Poproszę Pana naczelnika Gowina.  

 

Marian Gowin, naczelnik Wydziału Przygotowania Inwestycji i Zamówień Publicznych, 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, odpowiadając tutaj na pytania Pana radnego Nycha ja 

proponuję, żeby w tej chwili Pan projektant Więckowicz z Regioplanu Wrocław omówił 

zasadnicze kwestie dotyczące zmian w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego. A ja odniosę się do tych uwag, które poruszył radny Nych, a szczególnie 

dotyczącą strefy aktywności gospodarczej w rejonie Krzewiny oraz terenu przeznaczonego 

pod elektrownię wodną, czyli działki Pana Nycha pod elektrownię wodną też w rejonie 

Krzewiny. Dziękuję bardzo, proszę Panie projektancie. 
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Jacek Więckowicz Regioplan Wrocław - Dziękuję za udzielenie głosu.  

Szanowny Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, nasza firma Regioplan 

– projektanci, urbaniści na zlecenie Pana Burmistrza wykonali projekt zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Bogatynia, który to 

przedkładamy w tym dniu – projekt ten jest przedmiotem dzisiejszych obrad. Projekt ten 

dotyczy studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania, który został uchwalony                  

w 2001 roku uchwałą z dnia 30 stycznia 2001r. Podstawą przystąpienia do zmian tego 

studium są oczywiście pewnego rodzaju zmiany w zagospodarowaniu przestrzennym, które 

nastąpiły w przeciągu ostatnich 4 lat, zmiany pewnego zapotrzebowania na przestrzeń i na 

zagospodarowanie terenu i wpływające do Urzędu wnioski o te też zmiany. Dodatkowo 

istotnym bodźcem do przystąpienia do zmiany studium była ustawa o planowaniu                          

i zagospodarowaniu przestrzennym, która weszła w życie w 2003r. i która nadała studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania szczególny status dokumentu stanowiącego 

podstawę do wykonywania planów miejscowych. Do 2003r. czyli w czasie, kiedy było 

poprzednie studium Miasta i Gminy Bogatynia uchwalane studium stanowiło tylko ogólny 

dokument, który wskazywał strategiczne kierunki rozwoju przestrzennego miejscowości. Po 

2003 roku zapisy studium stanowią podstawę do wykonywania planów miejscowych. 

Wprawdzie studium nie jest zatem prawem miejscowym, ale ma bardzo wyraźny wpływ na to 

prawo miejscowe. Stąd bardzo istotne stało się, aby dokonać w możliwie krótkim czasie 

zmiany studium, które pozwoliłyby na dokonanie potrzebnych zmian w planach 

zagospodarowania przestrzennego miasta. Celem opracowania było sporządzenie dokumentu 

zawierającego uaktualnione dane na temat uwarunkowań i kierunków rozwoju 

poszczególnych funkcji Gminy w zakresie zagospodarowania przestrzennego. W studium 

uwzględniono wszystkie elementy zagospodarowania przestrzennego obszaru miasta i gminy, 

a szczególny nacisk położono na zagadnienia dotyczące ochrony środowiska przyrodniczego  

i kulturowego oraz ustalono generalne zasady zmian układu przestrzennego funkcjonalnego            

z uwzględnieniem w głównej mierze powiększenia terenów eksploatacji, utworzenia nowych 

połączeń komunikacyjnych, stworzenia rezerw terenowych pod działalność usługową                    
i gospodarczą. Tak więc studium przeszło pełną procedurę zarówno opiniowania, jaki                   

i uzgadniania z instytucjami, które miałyby interes w zmianach zagospodarowania 

przestrzennego, jak też przeszło pełną procedurę konsultacji społecznych poprzez wyłożenie       

i dyskusję publiczną. Do studium po wyłożeniu i dyskusji wpłynęły dwie uwagi, których 

rozstrzygnięcie przedkładamy jednocześnie z uchwałą o zmianie do tego studium. Pokrótce 

omówię uwagi – jedna uwaga dotyczyła zmian w obrębie Sieniawki i uwaga ta została 

uwzględniona. Przede wszystkim uwaga ta dotyczy zmian w projekcie planu 

zagospodarowania przestrzennego. Druga uwaga - Kopalni Węgla Brunatnego składająca się 
z 7 punktów. Zostało uwzględnionych 6 punktów. Punkt 2 tejże uwagi ze względu na zbytnie 

uszczegółowienie dotyczące samego wydobycia węgla brunatnego został przez projektantów 

uznany za zbyt szczegółowy i nie należało go wprowadzać jako zmiany do studium. Tak więc 

tyle ze strony biura projektowego. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Dziękuję bardzo, czy do tego punktu ktoś                    
z radnych chciałby jeszcze swój głos dodać. Nie widzę. Proszę zatem o głosowanie.  

 

Marian Gowin – naczelnik IP – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, odniosę się teraz do 

tych dwóch punktów, które podniósł radny Nych. Pierwszy to jest strefa aktywności 

gospodarczych w rejonie Krzewiny. W studium został wykazany teren, który miał być 
przeznaczony pod strefę aktywności gospodarczej i tutaj na komisji gospodarczej Pan radny 

zakwestionował ten teren i komisja jak rozumiem przyjęła jego uwagę i zmieniła jak gdyby 

lokalizację tego zapisu dotyczącego strefy aktywności gospodarczej. Natomiast, dlaczego 
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Krzewina – Gmina posiada dokument Marszałka Województwa Dolnośląskiego opracowany 

przez Wojewódzkie Biuro Urbanistyczne, w którym dla Powiatu Zgorzeleckiego wyznacza 

się trzy rejony dla lokalizacji strefy aktywności gospodarczej. Pierwszy rejon to jest 

Zgorzelec, drugi rejon to Zawidów i trzeci rejon tj. przejścia pomiędzy Hradkiem a Zittau na 

terenie Gminy Bogatynia. I tutaj głównie tym projektanci studium uwarunkowań kierowali się 
lokalizacją tego terenu pod strefę aktywności gospodarczej. I takie tereny zostały 

uwzględnione wzdłuż drogi transgranicznej. Natomiast w studium został tylko 

zasygnalizowany obszar dla miejscowości Krzewina i tutaj Pan radny podniósł – 

zakwestionował jak gdyby ten teren. Następna uwaga, która się dzisiaj pojawiła to jest teren 

elektrowni wodnej – tu się nic nie zmienia, ponieważ zapis w planie przestrzennego 

zagospodarowania tej działki, której własnością jest Pan radny zostaje w dalszym ciągu jako 

tereny EE przeznaczone po elektrownię wodną. Dlaczego pojawił się zapis ZN na studium? 

Tutaj odpowiadam – Okręgowa Dyrekcja Gospodarki Wodnej uzgadniając studium 

przekazała nam taką oto informację, że wszystkie tereny wzdłuż Nysy Łużyckiej począwszy 

od Porajowa są wyznaczone określonym pasem jako tereny zalewowe. I tutaj projektanci                 

i komisja architektoniczno - urbanistyczna doszła do wniosku, że te tereny powinny pozostać 
jako tereny zieleni nieurządzonej. Natomiast zapis w planie przestrzennego 

zagospodarowania należy tutaj wyłącznie tylko do właściciela tej działki, czyli jeżeli Pan 

radny będzie chciał zmienić zapis w planie przestrzennego zagospodarowania to będzie 

musiał złożyć wniosek i wtedy ten teren będzie przeznaczony na inną działalność. Natomiast 

dopóki nie zostanie zmieniony ten teren w postaci wniosku Pana radnego dalej będzie 

funkcjonował zapis – EE w planie przestrzennego zagospodarowania, czyli elektrownia 

wodna. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Czy Pan radny jest usatysfakcjonowany? Proszę 
bardzo.  

 

Radny Edmund Nych – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, mam z goła odmienne 

zdanie, co do stanowiska Pana Gowina. W myśl przepisów prawa to, co w tej chwili 

będziemy uchwalali, czyli studium uwarunkowań ma swoje odzwierciedlenie w planie 

zagospodarowania przestrzennego. Ja chciałbym tylko żeby to wszystko, co Pan Gowin 

zostało zanotowane w protokole. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Myślę, że chęć tutaj nie ma nic do tego. Protokół 

jest protokołem i wszystkie elementy zawiera. Dziękuję bardzo. Czy ktoś w tym punkcie 

jeszcze chciałby zabrać głos? Nie ma, proszę o głosowanie: 

- kto jest za przyjęciem projektu uchwały – 12 „za”, 

- kto jest przeciw – 1 głos „przeciw”, 

- kto wstrzymał się od głosowania – 2 radnych  

 
Uchwała Nr XXXVII/325/06 w sprawie wprowadzenia zmiany studium uwarunkowań                
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Miasta i Gminy Bogatynia podjęta 

została większością głosów /12 głosów „za”, 1 głos „przeciw”, przy 2 głosach 

„wstrzymujących”/.  

Uchwała + załącznik nr 2 stanowi załącznik nr 14 do protokołu sesji. 

Załącznik nr 1 do ww. uchwały znajduje się w zbiorze uchwał /0150/ 

 
Do pkt-u 15. 

Interpelacje i zapytania. 
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Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Czy w tym punkcie ktoś z Państwa radnych – 

widzę, że radny Gewert, proszę o zabranie głosu. 

 

Radny Marian Gewert – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, mam takie pytanie do Pana 

Burmistrza. W związku z opublikowaniem Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miasta               

i Gminy Bogatynia i prezentacja oświadczeń majątkowych proszę o uzasadnienie Pana 

Burmistrza jako właściciela spółki komunalnych horrendalnie wysokich zarobków 

osiąganych przez prezesów spółek i członków zarządu. Szczególnie proszę odnieść się do 

zarobków członków zarządu Bogatyńskich Wodociągów Adama Świstulskiego 215 tys zł               

i pozostałych członków zarządów spółek, którzy osiągnęli dochody w przedziale 130 tys – 

215 tys.  

Proszę o uzasadnienie gratyfikacji finansowej przekraczającej 150 tys zł przez Panią 
Sekretarz Urzędu Miasta i Gminy Bogatyni Krystynę Jakuszycką, (jeżeli zmieniłem nazwisko 

to przepraszam) z uwagi na grubo Pana dochody, a w znaczący sposób pozostałych członków 

z kierownictwa domniemać należy, iż jest to specjalna nagroda czy przytoczę za co. Może to   

i  za zmianę w sprawie, której się toczy w Sądzie.  

Kiedy Pan Burmistrz zobowiąże swego zastępcę Pana Burmistrza Wietrzykowskiego do 

ujawnienia osiągniętych dochodów? W związku z tym, że jest to sprawa publiczna oczekuję 
odpowiedzi w trakcie dzisiejszej sesji.  

I dla formalności proszę odpowiedzieć dodatkowo - czy na wielkość płac prezesów                       

i członków zarządów miał wpływ wielkość dotacji i zleceń z budżetu Miasta i Gminy 

Bogatynia?  

Następne pytanie też do Pana Burmistrza i do Rady – jak się ma bilans ekonomiczny                      

i inwestycyjny rozwoju miasta i gminy Bogatynia w dobie wejścia Polski do Unii 

Europejskiej? Co Bogatynia na tym zyskała? Jeżeli tak – to co? Jeżeli nie – to dlaczego?  

Następny punkt – jak się ma współpraca transgraniczna w mieście i gminie Bogatynia                

w kontekście integracji Polski z Unią Europejską w wymiarze ekonomicznym? 

Następne pytanie Panie Burmistrzu - chciałbym usłyszeć też na dzisiejszej sesji z jakich 

środków pokryjemy 200 tys zł plus odsetki za przegraną sprawę targowiska z Panem Frycem? 

Następny punkt tj. 6 i tu chciałbym wnieść i wnoszę o zmianę uchwały opłaty targowej z 40 

zł na 20 zł zajęcia pasa drogowego Sieniawka – Hradek.  

I skoro już jestem przy interpretacjach i zapytaniach – dwa lata temu, gdzie zostałem 

aresztowany i podejrzany o kierowanie grupą przestępczą Pan radny Dżoga się bardzo dobrze 

wypowiadał w prasie w Wojewódzkiej gazecie. Chciałbym usłyszeć dzisiaj tą odpowiedź, co 

ma do powiedzenia o aresztowaniu jego brata oczywiście członkiem SLD. Co Pan Burmistrz 

na to powie, że skoro w tej Radzie czteroletniej, dwóch radnych miało - zostało zniesionych 

mandatem radnych, którzy odeszli z Rady. Jeden został aresztowany, a teraz członek partii 

jest aresztowany. W jakim otoczeniu się Pan obraca Panie Burmistrzu? Jak widać, że w tym 

otoczeniu SLD-owskim to mamy doczynienia jak nie z przekrętami, to z przerzutami, to jakąś 
grupa mafijną. Chciałbym to usłyszeć, co to są za ludzie? W jakim środowisku Pan się 
obraca? Powinien Pan zmienić punkt widzenia też i otoczenia. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Dziękuję, czy w tym punkcie ktoś jeszcze chce 

zabrać głos. Pan radny Sontowski. 

 

Radny Janusz Sontowski – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, Panie Burmistrzu, ja 

mam kilka zapytań.  
Jeżeli chodzi o drogi - nie wiem dlaczego do tej pory ulica Daszyńskiego z którą łączy się 
ulica Świerczewskiego są takie dziury i do tej pory i dłuższy czas jest nie naprawione i nie ma 
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żadnego oznakowania, nie ma nic. Miejscowi jeszcze wiedzą - przyhamują, natomiast nie 

miejscowi tam sobie uszkadzają samochody. 

Następna sprawa to chodzi mi o niewykonanie inwestycji, które były zakładane w budżecie               

w tamtym roku i w tym roku – chodzi o krótki odcinek Matejki od ulicy II Armii WP do ulicy 

Kościuszki. Jest to centrum miasta, jest to naprawdę zły wizerunek dla miasta. 

Druga sprawa to chodzi mi o wjazd do restauracji Parkowa. Jest to tylko 50 metrów tego 

odcinka, gdzie są dziury niesamowite i to jest w samym centrum naprzeciwko Domu Kultury.  

Trzeci punkt - co  jest z inwestycją w SUW-ie i to się ciągnie od kilku lat i do tej pory tam 

jeszcze nie jest nic zmodernizowane, a pijemy właśnie taką wodę jaką mamy.  

Następny temat, który chciałbym poruszyć to Dom Ludowy w Markocicach. Proszę Państwa 

jest to jedyny taki budynek w naszej Gminie, gdzie jest w dalszym ciągu niszczony                       

i niezabezpieczony. Dwa lata temu na sesji budżetowej zwracałem się do Pana Burmistrza, że 

grozi tam zawaleniem się sufitu, grozi to katastrofą budowlaną. Pan Burmistrz miał dać mi 

odpowiedź i do dnia dzisiejszego nie uzyskałem.  

I jeszcze mam jeden temat – zaczyna się kampania wyborcza, niektórzy radni z SLD podają 
do Sądu i chcą tym samym pozbawić głosu innych radnych udziału w tym. Ale doszła mnie 

na przykład taka informacja, że pogłoska chodzi po Bogatyni, że jednego z radnych chcą 
wywieźć do lasu i pozbawić go życia. Nie wiem czy to jest prawda, czy by ktoś by mógł                  

w tym temacie mi jakąś informację, bo to zaczyna być nieprzyjemne i bardzo przykre.  

Na koniec chciałbym zaprosić wszystkich do biblioteki. Tam był wczoraj postawiony model 

domu przysłupowego, piękna rzecz, którą nam przekazali Niemcy i będzie do 15 września 

udostępniony dla wszystkich. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Dziękuję, proszę radny Oliasz. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Artur Oliasz – Panie Przewodniczący, Szanowna Rado, ja nie 

wiem czy my możemy się na tej sali szanować? Punkt, który dotyczy interpelacji i zapytań 
stanowi o tym co jest fundamentalne i znaczące dla działalności naszej Gminy. Tutaj powinny 

być poruszane sprawy, które dotyczą życia i funkcjonowania mieszkańców wedle 

stanowionego przez nas prawa. Czy – przepraszam za kolokwializm – dla zwykłego 

Kowalskiego, czy ktoś zostanie wywieziony do lasu, czy ktoś jest z SLD, czy z LPR-u, czy                

z Ligi Polskich Rodzin, czy z Prawa i Sprawiedliwości, nie ma najmniejszego znaczenia. 

Jeżeli mamy siebie szanować tu na tej sali i szanować przede wszystkim tych, którzy nas będą 
oglądać i słuchać, to składajmy to wszystko jak to powinno być zgodnie z prawem i zostało 

zapisane. Dziękuję. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Dziękuję bardzo, myślę, że ad vocem Panie radny. 

 

Radny Marian Gewert – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, jeszcze w tych 

interpretacjach nie dokończyłem takiego zasadniczego pytania, a odpowiedź chciałbym 

usłyszeć. Jest robota na osiedlu w Porajowie kanalizacja ściekowa. Dlaczego nie jest zrobiona 

kanalizacja burzowa?  

I następna sprawa Panie Burmistrzu, – dlaczego do tych mieszkań, gdzie robione są teraz-  

wpina się rury do kanalizacji ściekowej nie są zasuwy stawiane? Czy to chodzi o oszczędność 
materiału, czy coś w tym kierunku? Jeżeli z Porajowa pójdzie cała kanalizacja w kierunku 

Sieniawki przez osiedle i jeżeli braknie światła, to silniki nie zapracują i my po prostu te 

gówna będziemy mieli w mieszkaniu.  

Następna sprawa tutaj poruszona przez radnego Sontowskiego odnośnie wywiezienia radnego 

do lasu i pozbawienia go życia. Ja odpowiem. Tą osobą jestem ja. To miało mieć miejsce                
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w zeszłym roku między - na przełomie marca i kwietnia. Na dodatek dopowiem tego, że to 

Panie Burmistrzu z Pańskiego otoczenia ludzie mieli to wykonać.  
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Panie radny to są słowa ciężkie i proszę ważyć 
ważność słów, bo zostały one wypowiedziane publicznie. Proszę bardzo, kończąc dyskusję 
oddaję głos Panu Burmistrzowi Świstulskiemu. 

 

Burmistrz Miasta i Gminy Bogatyni Gerard Świstulski – Panie Przewodniczący, Wysoka 

Rado, no więc kolega Gewert uniósł się teraz pod sufit, jeżeli chodzi o poziom rozsądku 

prezentowany tu na tej sali w cudzysłowiu oczywiście mówię tutaj o rozsądku. Panie Gewert 

ja radzę Panu jako starszy kolega, były kolega, żeby nim Pan cokolwiek przeczyta, a tym 

bardziej cokolwiek powie dwa razy się proszę Pana nad tym zastanowił. Bo oczywiście tu 

mikrofon wszystko przyjmie, ale konsekwencje tego, co Pan powiedział przed chwilą mogą 
być dla Pana bardzo przykre. Ja cierpliwie słuchałem, co Pan tutaj wygadywał. I chcę 
powiedzieć tak, że mijają właśnie cztery lata już, kończy się kadencja tej Rady i niektórzy 

radni do tej pory jeszcze nie wiedzą, jakie mają prawa, jak powinni się zachować i jakiego 

rodzaju przysługują tutaj im prawa i obowiązki podczas obrad sesji. I gdyby Pan wiedział 

proszę Pana, co to jest interpelacja, a pisze o tym wyraźnie w ustawie o samorządzie, to by 

Pan tutaj takich historii nie wygadywał. Jeżeli Pan ma rzeczywiście jakieś ważne sprawy do 

podniesienia, do wyjaśnienia, to trzeba to napisać proszę Pana na kartce, podpisać się i złożyć 
tutaj do Przewodniczącego albo do mnie. A nie błyskać tutaj proszę Pana elokwencją dzisiaj 

na sesji, z której nic nie wynika. Bo to właśnie Pan robi proszę Pana, Pan i jeszcze parę  
innych osób, robi kampanię wyborczą. Ja nie słyszałem, żeby z klubu SLD, czy żebym ja 

rozpoczął już jakąkolwiek kampanię wyborczą. To Wy sobie robicie kampanię wyborczą. 
Macie prawo, proszę bardzo. Opowiadajcie dyrdymały i proszę Pana te historie dotyczące 

SLD, partii i czegoś tam itd. kogoś, że tam do lasu trzeba było czy chcą wywieźć. Wie Pan, to 

jest śmieszne. Mam nadzieję, że media o tym napiszą i odpowiednio to zinterpretują. I proszę 
Pana to, że któregoś tutaj z kolegów radnych brat został aresztowany, czy nie wiem 

posądzony o coś, to jest ich sprawa. Niech Pan tutaj nie miesza do obrad tej izby, tej Rady 

jakiś swoich prywatnych animozji, uprzedzeń do niektórych tutaj kolegów. Bo to jest 

żenujące proszę Pana. I chciałem Panu powiedzieć, że rzeczywiście osób, które nie zasługują 
na szacunek pozbywamy się z SLD także. Między innymi Pana żeśmy się pozbyli z tego 

SLD, bo Pan nie zasługiwał na to, by Pana tolerować w naszych szeregach.  

Natomiast odnosząc się do tego, co zgłosił tutaj i Pan Sontowski i Pan Gewert, jeżeli chodzi   

o szczegółowe sprawy ja odpowiem – odpowiem w odpowiednim terminie, jeżeli Państwo 

przedstawicie mi na piśmie wyraźnie te sprawy, bo ja nie jestem w stanie na tak szczegółowe 

kwestie tu dziś udzielić odpowiedzi.  

Odpowiem tylko króciutko Panu Gewertowi w sprawie zarobków. A cóż to proszę Pana to 

jest coś nowego, że Ci prezesi spółek tyle zarabiają. Oni od ośmiu lat proszę Pana zarabiają 
tyle i zarabiają faktycznie więcej ode mnie. A ja nie mam pretensji o to, że oni zarabiają 
więcej ode mnie. Tak mówi ustawa proszę Pana i tak mówi prawo. Tak mówi prawo i oni nie 

przekraczają żadnych norm w tym zakresie. Podobnie jest, jeżeli chodzi o członków 

kierownictwa, jeżeli chodzi o Panią Sekretarz, jeżeli chodzi o mojego zastępcę kolegę 
Wietrzykowskiego. Żadnego naruszenia tu w tym względzie nie ma. I takie tutaj insynuacje, 

że to być może wynika z faktu, że my tam dajemy większe dotacje do wodociągów czy do 

GPO itd. wie Pan, to są żenujące sprawy. Pan nie wie, co Pan w ogóle mówi proszę Pana.               

I bardzo bym prosił Pana Przewodniczącego, żeby rzeczywiście przy punkcie dotyczącym 

interpelacji i zapytań przestrzegać tutaj zasad, które wynikają i ze statutu i wynikają z ustawy 

o samorządzie. Przecież to nie może to tak być, że ktoś sobie z rękawa wyciąga na kartce tam 

jakieś historie i ja mam tutaj na gorąco obligatoryjnie odpowiedzieć Panu Gewertowi. Proszę 
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bardzo to są właśnie te interpelacje Pana Gewerta. Proszę to przepisać i złożyć mi tutaj                 

w sposób czytelny, żebym ja mógł skorzystać z tego Pana materiału. Dziękuję bardzo za 

uwagę.  
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Dziękuję bardzo, ja tylko w jednej kwestii, że 

każdy z radnych uchwalając statut powinien go przeczytać.  
Wyczerpaliśmy interpelacje i zapytania. Następny punkt wolne wnioski, sprawy różne.  

 

Do pkt-u 16. 

Wolne wnioski, sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Proszę bardzo Panie radny Solecki. 

 

Radny Zdzisław Solecki – Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu Panie i Panowie radni, 

od kilku miesięcy tutaj nie stawałem przy mikrofonie, a to dlatego, gdyż przeżywam tragedię 
rodzinną. Pochowałem teścia, 4 miesiące temu pochowałem matkę, którą bardzo kochałem. 

Chciałem się po prostu wyłączyć się z życia politycznego i nie wchodzić w żadne dyskusje. 

Nie mniej jednak nie uszanowano mojej żałoby i na Komisji Obywatelskiej Pan Janusz 

Sontowski obraził mnie, obraził moją rodzinę, moje dzieci. I teraz dzisiaj Pan Sontowski 

mówi, że ktoś go podaje do Sądu. Tak Panie Sontowski, nie mam innego wyjścia. Bo gdyby 

to było gdzieś na korytarzu to byśmy po męsku załatwili sprawę. Ale jeżeli ktoś oskarża mnie, 

dotyka moje dzieci będę ich bronił. Ja żyję w państwie prawa i mam nadzieję, że dzisiaj po 

prostu proszę się nie zasłaniać tym, że Pan po prostu, że jest przeciwko Panu kampania 

robiona, bo nie interesuje mnie Pański mandat. Pan ma wiele problemów i to jest Pański 

problem. Ale nie pozwolę bić moją rodzinę i moje dzieci. Dziękuję.  
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Dziękuję.  
Panie radny nie będzie żadnej dyskusji.  

 

Do pkt-u 17. 

Zamknięcie obrad sesji. 
 

Przewodniczący Rady Henryk Boruta – Wobec wyczerpania porządku obrad dziękując 

Państwu za uwagę zamykam sesję Rady Gminy i Miasta w Bogatyni. Dziękuję bardzo.  
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